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Rada Gminy Wilkowice 
Radni-Sesja 

Protokół nr XXX/2021 
z sesji w dniu 26 maja 2021 r. 

 
Obrady rozpoczęto 26 maja 2021 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 17:10 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 
 
Obecni: 
1. Adam Bysko 
2. Dariusz Dobija 
3. Mirosław Goliszewski  
4. Dariusz Kanik 
5. Krzysztof Krajewski 
6. Robert Kudzia 
7. Antoni Kufel 
8. Marcin Kwiatek 
9. Elżbieta Lenda 
10. Alina Macher 
11. Bożena Maślanka 
12. Małgorzata Olma 
13. Katarzyna Seneta 
14. Marcin Stawinoga 
15. Piotr Waleczek 
 
1. Otwarcie XXX Sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący otworzył XXX sesję Rady Gminy Wilkowice. Odczytał informację o przetwarzaniu 
wizerunku na sesji.  
Powitał serdecznie wszystkich przybyłych na sesję, tj.: 

– Wójta Gminy Wilkowice pana Janusza Zemanka, 
– Zastępcę Wójta pana Macieja Mrówkę, 
– Skarbnika Gminy panią Aleksandrę Kastelik, 
– Sekretarza Gminy panią Alicję Raszkę - Micherdzińską, 
– Radnego Rady Powiatu pana Adama Caputę, 
– kierownika posterunku w Wilkowicach asp. Sławomira Grzesiuka, 
– komendanta Straży Gminnej pana Andrzeja Grzegorzka, 
– wszystkich radnych - lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 
Następnie przedstawił informację techniczną i porządkowa prosząc, aby wszyscy uczestniczący 
w posiedzeniu, w trybie zdalnym, mieli wyłączony mikrofon, gdy nie zabierają głosu, aby nie 
powodowało to zakłóceń w czasie trwania obrad. Zgłoszenia do dyskusji dokonujemy poprzez 
program e-sesja i na podstawie listy zgłoszeń będzie udzielał głosu. Wówczas należy włączyć mikrofon 
i zabrać głos. Zwrócił się również z prośbą, aby osoba zabierająca głos włączyła kamerę. 
 
Odczytał listę obecności. Wywołana osoba wypowiadała słowa - „jestem obecny“ - w celu 
potwierdzenia połączenia. 
Następnie na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum, 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji (bez udziału radnego M. Goliszewskiego). 
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2. Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia. Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad. 
Zmianę do porządku obrad zgłosił Przewodniczący Rady. Odwołał się do posiedzenia Komisji 
Infrastruktury i Ochrony Środowiska na którym przegłosowano wniosek o rozszerzenie porządku 
obrad na sesji o podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 
Wojewody Śląskiego NR NPII.4131.1.510.2021 z dnia 7 maja 2021 r. w sprawie stwierdzenia 
nieważność uchwały Nr XXVIII/265/2021 Rady Gminy Wilkowice z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie 
przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Wilkowice na rok 2021. 
Dlatego też Przewodniczący Rady, na wniosek w/w komisji zawnioskował o rozszerzenie porządku 
obrad w pkt 11 – podjęcie uchwał w sprawie – o uchwałę w sprawie wniesienia skargi na 
rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego NR NPII.4131.1.510.2021 z dnia 7 maja 2021 r. 
w sprawie stwierdzenia nieważność uchwały Nr XXVIII/265/2021 Rady Gminy Wilkowice z dnia 
31 marca 2021r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wilkowice na rok 2021, jako pkt 11 l. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek o rozszerzenie porządku obrad w pkt 11 – podjęcie uchwał w sprawie – o uchwałę 
w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego 
NR NPII.4131.1.510.2021 z dnia 7 maja 2021r. w sprawie stwierdzenia nieważność uchwały 
Nr XXVIII/265/2021 Rady Gminy Wilkowice z dnia 31 marca 2021r. w sprawie przyjęcia Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Wilkowice na rok 2021, jako pkt 11 l.  

Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
Za (14) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia, Antoni Kufel, Marcin 
Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta, 
Marcin Stawinoga, Piotr Waleczek 
NIEOBECNI (1) 
Mirosław Goliszewski  
 
4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice. 
Głos zabrał A. Caputa w sprawie działań realizowanych przez powiat na terenie naszej gminy lub też 
związanych bezpośrednio z naszą gminą: 

1. Przebudowa skrzyżowania ulic: Wyzwolenia, Strażacka, Kościelna w Wilkowicach. Jest 
decyzja w sprawie ogłoszenia przetargu na realizację tego zadania. Zarząd Dróg Powiatowych planuje 
przeprowadzić prace w okresie wakacji. Podziękował Wójtowi Gminy Wilkowice za deklarację 
wsparcia finansowego ze strony Gminy.  

2. Prace przy skrzyżowaniu z ul. Szkolną w Wilkowicach związane z przesunięciem przejścia 
dla pieszych wraz z dobudową fragmentu chodnika oraz zabudowaniem tzw. poduszki berlińskiej, 
która ma spowolnić ruch w tym rejonie. Prace będą realizowane w ciągu najbliższych miesięcy.  

3. Przejście dla pieszych na ul. Fałata w rejonie ul. Ława. Prace mają na celu  spowolnienie 
ruchu poprzez zamontowanie najprawdopodobniej wyniesionego przejścia dla pieszych. Prace będą 
realizowane w ciągu najbliższych miesięcy. 
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Te zadania to efekt pracy Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego utworzonej dwa lata temu. 
Dzięki pracom tej komisji w/w zadania udało się zrealizować.  
Kolejny temat związany z bezpieczeństwem, to przebudowa ul. Bielskiej, na odcinku od granicy 
Gminy w Mesznej do nowego ronda w Buczkowicach wraz z budową ciągu pieszo-rowerowego (od 
końca ścieżki rowerowej w Mesznej, przedłużenie tego ciągu pieszo-rowerowego w kierunku 
Buczkowic). Projekt, przy współfinansowaniu powiatu, wykonała Gmina Buczkowice. 
Jest już decyzja o rozpoczęciu prac, które nastąpi w roku bieżącym. Realizacja zadania będzie trwała 
dwa lata. Inwestycja jest znaczna, jej koszt to ok. 5.000.000 zł.   

4. Zakup pięciu nowych karetek dla bielskiego pogotowia.  
5. Powiat na sesji podjął uchwałę o wsparciu zakupu drabiny dla PSP w wysokości 200.000 zł 

przy dofinansowaniu wszystkich gmin i Miasta Bielsko - Biała. 
 

Zabudowa ścieżki pieszo - rowerowej jest bardzo istotna dla naszych mieszkańców, stwierdził Wójt.. 
Nasi mieszkańcy byli tą sprawą bardzo zainteresowani. Podziękował za te działania 
 
5. Bezpieczeństwo na terenie Gminy za rok 2020 – informacja Kierownika Posterunku Policji 
w Wilkowicach. 
Sprawozdanie przedstawił kierownik posterunku w Wilkowicach asp. S. Grzesiuk. Sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
Dodał, że ilość etatów nie daje możliwości prowadzenia służb nocnych. Na Policję spadło dużo więcej 
zadań związanych z pandemią a dotyczących np. kontroli obowiązku noszenia maseczek, 
kwarantanną. 
Z analizy wynika spadek ogólnej ilości przestępstw, ale odnotowano wzrost przestępstw przeciwko 
mieniu. 
Poinformował, że dotychczasowy komendant Komisariatu Policji w Szczyrku nadkom. J. Bujok 
awansował na zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Żywcu. Prosił o przekazanie 
podziękowań za dotychczasową współpracę i wsparcie finansowe na zakup radiowozu dla Policji.  
 
Przewodniczący Rady zapytał czy dane z raportu z działań Policji można przedstawić w naszym 
lokalnym, gminnym miesięczniku?  
Kierownik posterunku odpowiedział, że tak. 
Kierownik posterunku dodał, że posterunek funkcjonuje tak, że służby są głównie nakierowane na 
pracę w terenie. Czasami posterunek jest więc zamknięty. W związku z tym jest teraz lepszy kontakt 
mailowy i telefoniczny z mieszkańcami, co jest pozytywnie odbierane. To jest dobra forma kontaktu 
zwłaszcza, że posterunek nie pełni dyżurów całodobowych.  
 
Wójt podziękował Panu nadkom. Bujokowi za dotychczasową pracę oraz pełniącemu obecnie 
obowiązki komendanta Komisariatu Policji w Szczyrku Panu Dawidowi Batko, jak również 
kierownikowi posterunku w Wilkowicach za wyjątkową staranność dbania o posterunek. Dodał, że 
niepokoi ilość narkotyków na terenie Gminy Wilkowice. Będziemy w tej sprawie współpracować, 
doświetlać miejsca niebezpieczne w których dochodzi do wymiany czy zakupu towaru. 
 
6. Informacja o działalności Straży Gminnej za rok 2020 – informacja Komendanta Straży Gminnej. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Komendant podkreślił, że ten rok jest trudny dla wszystkich ze względu na pandemię. Przedstawił 
informację na temat działalności Straży Gminnej za rok 2020. 
Na zakończenie swojej wypowiedzi podziękował za dotychczasową współpracę. 
 
M. Stawinoga zabrał głos w sprawie odławiania zwierząt. Z umowy podpisanej ze schroniskiem 
w Żywcu „Futrzany Los” wynika, że obowiązek odławiania zwierząt leży po stronie schorniska, 
dlaczego więc tematem zajmuje się straż? 
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Komendant wyjaśnił, że to zależy od sytuacji, która czasem jest dynamiczna. Jeżeli w danym 
momencie pies biega po ulicy nie czekamy aż przyjedzie ktoś ze schroniska tylko działania podejmuje  
straż. W pozostałych sytuacjach realizuje to schronisko. 
 
Wójt podziękował za kolejny rok współpracy. Dość ciężki rok. Straż gminna decyzją wojewody była 
przez jakiś czas przekazana pod działanie Policji. Podziękował za podejmowane działania dotyczące 
gospodarki wodno - ściekowej, kontrolę palenisk (straż nakleja nalepki mówiące o konieczności 
wymiany pieca i w jakim czasie należy to zrobić).  
Dużo osób pyta o możliwość wymiany źródła ciepła przy współudziale Programu Czyste Powietrze. 
Wiele osób chce skorzystać z dofinansowania w ramach PONE. 
Trzecia rzecz to dzikie wysypiska (śmieci wyrzucane są w różnych miejscach). Czasami udaje się 
ustalić winowajcę dzikich wysypisk.  
Bez staży nie mielibyśmy tylu sukcesów. 
Przewodniczący Rady również podziękował za tę służbę. 
 
7. Sprawozdanie z działalności GKRPA – informacja za 2020 r. (działania podejmowane na rzecz 
młodzieży, na rzecz imprez środowiskowych, inne koszty bieżące Komisji). 
Obecnych 15 radnych. Do sesji dołączył radny M. Goliszewski. 
Zastępca Wójta M. Mrówka przedstawił najważniejsze informację w sprawie. Sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu.  
 
M. Stawinoga – zabrał głos w kontekście informacji na temat wsparcia psychologicznego dla dzieci 
i młodzieży. Temat był omawiany na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych.  
Jedna z naszych placówek posiada psychologa na etacie.   
Zapytał w jaki sposób realizowana jest pomoc w pozostałych placówkach oświatowych dla dzieci 
posiadających orzeczenia? Jaka jest ilość dzieci ze szkół kierowana do psychologa w SGZOZ 
w Wilkowicach?  
 
P. Mrówka stwierdził, że Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych nie posiada 
takich informacji. Mamy tylko informacje dotyczące tego, co jest realizowane i finansowane 
w ramach tej komisji. Możemy na kolejną sesję taką informację przygotować.  
 
P. Stawinoga poinformował, że będzie złożony wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych 
w tej sprawie. 
 
8. Informacja Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym. 
Wójt przedstawił informację w sprawie.  

 
ZAMÓWIENIA PUBLICZNE: 
Postępowania przetargowe 
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1) W dniu 10.05.2021 r. otwarto oferty na zadanie „Remont cząstkowy dróg – nawierzchni 
asfaltowej na terenie gminy Wilkowice w sołectwach Bystra, Meszna, Wilkowice”. W dniu 
17.05.2021 r. dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej. W dniu dzisiejszym została 
podpisana umowa z Przedsiębiorstwem Wielobranżowym MAT-BUD Sp. z o.o.  

2) W dniu 12.05.2021 r. otwarto ofertę na zadanie współfinansowane w ramach Śląskiego 
Pakietu dla Turystyki na „Zakup maszyny śnieżnej (ratrak) do utrzymania tras do narciarstwa 
biegowego w szczytowych partiach Magurki Wilkowickiej”. W dniu 24.05.2021 r. wystąpiono 
do wykonawcy o wyjaśnienie treści oferty. Planowany termin wyłonienia wykonawcy 
i podpisania umowy początek czerwca 2021 r. 

3)  W dniu 21.05.2021 r. otwarto ofertę na zadanie „Odbiór odpadów komunalnych z terenu 
gminy Wilkowice”. Wpłynęła jedna oferta od Ekoład Sp. z o.o. Planowany termin wyłonienia 
wykonawcy i podpisania umowy połowa czerwca 2021 r. 

 
Pozostałe informacje 
Otrzymano pozytywną ocenę kontroli przeprowadzanej przez Urząd Marszałkowski na postępowaniu 
o zamówienie publiczne  na „Termomodernizację oraz remont budynku gminnego przy ul. Fałata 2H 
w systemie zaprojektuj – wybuduj”. 
 
KANALIZACJA - stopień zaawansowania robót kanalizacyjnych  
Stopień zaawansowania rzeczowego na dzień 21.05.2021r.:    

Etap I i Etap III: zakończony 

Etap II: zaawansowanie robót kanalizacyjnych 91 % wykonano: 34,4 km sieci kanalizacyjnej 
z planowanych 37,9 km (bez dodatkowego Zadania 14). 

 
Podłączenia do sieci kanalizacyjnej:  

 Podłączenia budynków zlokalizowanych na obszarach objętych etapami I i III realizowane są 
na bieżąco.  

 Na obszarach etapu II podłączenia do kanalizacji są możliwe na części obszaru: F2 – 
Wilkowice; rejon ulic Wodna, Cicha, Żwirowa i D - Wilkowice - ul. Ustronna, Wesoła, 
Ogrodowa, Południowa, Zielona, Jasna, Zaciszem Strażacka, Wiśniowa, Rolnicza, Krzywa, 
Koszykowa w Wilkowicach.  
W dniu dzisiejszym otrzymaliśmy informację z PINB o zgodzie na użytkowanie zlewni F1. 
Oznacza to, że możliwość przyłączania się do sieci już niebawem będą mieli kolejni 
mieszkańcy Wilkowic przy ulicach: Agrestowa, Prosta, Rzemieślnicza, Żytnia, Gościnna, 
Pszenna, Malwowa, Chabrowa, Bławatków, Jeżynowa, Wyzwolenia, Żywiecka, Gruszowa, 
Orna, Na Wałach, Poziomkowa.  
 

 Wykonanie i plan robót na II kw. br.  

W dniu 17.05.2021r. wysłano do NFOŚiGW kompletny wniosek na rozszerzenie zakresu Projektu 
i wprowadzenie nowego Zadania 14  pn.: „Budowa dodatkowej kanalizacji w Wilkowicach - rejon 
ul. Malinowej, Kolejowej i Swojskiej”. Oczekujemy na spisanie aneksu nr 3 do Umowy 
o dofinansowanie z środków UE. Wartość zadania oraz kwoty dofinansowania pozostają bez zmian. 
W ramach rozszerzenia wykonany zostanie 1 km dodatkowej sieci kanalizacyjnej oraz 
5 przydomowych przepompowni ścieków.  
Przewidujemy również rozpoczęcie procedury przetargowej na wykonanie kolejnego odcinka 
o łącznej długości 380 mb kolektora deszczowego DN 500 w Huciskach powyżej ul. Galicyjskiej. Prace 
odwodnienie tego terenu mają na celu uniknięcia podtapiania i zalewania pompowni ścieków przy 
ulicy Galicyjskiej oraz terenów pobliskiej zabudowy mieszkaniowej. Po ustaleniach z NFOŚiGW ten 
etap prac odwodnieniowych będzie wykonywany poza Projektem POIiŚ. Szacowany koszt inwestycji 
około 0,5 mln zł. 
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Od 5 maja rozpoczęły się roboty budowlane przy budowie tłoczni ścieków „Łubinowa” 
w Wilkowicach.  
W nocy z 27/28 maja realizowany będzie transport betonowych zbiorników tłoczni w Huciskach. 
Szerokość zbiorników przekracza 4m. W czasie nocnego transportu, ulica Wyzwolenia będzie 
zamknięta dla ruchu. Przewidywany czas rozładunku przy ul. Galicyjskiej: między 2:00 – 6:00 w nocy 
28 maja. 
W dniu 19 maja Gmina zaakceptowała podwykonawcę robót budowlanych firmę EUROVIA Polska SA, 
która wykonywać będzie odtworzenia nawierzchni asfaltowych po robotach kanalizacyjnych na 
obszarach etapu II. 
To jest rzecz, która ciągnie się już bardzo, bardzo długo. Przede wszystkim chodzi o odtworzenie ulicy 
Strażackiej, która jest jedną z najbardziej używanych dróg. Jej wygląd przez ostatnich kilka miesięcy 
niestety nastręcza wszystkim, nie tylko przejeżdżającym ale i mieszkańcom, bardzo dużo nerwów. 
Mimo to, że ta droga była poprawiona dziesiątki razy, cały czas pojawiają się dziury, cały czas stoi 
w tych dziurach woda utrudniając życie wszystkim użytkownikom drogi. 
Zaawansowanie finansowe Projektu (ogółem wydatki zafakturowane) 79,4 % - 66,1 mln zł brutto. 
 

 Uwagi i uwarunkowania: 

Termin realizacji całego Projektu – wg Umowy o dof.: 31.12.2022r. – niezagrożony – przewiduje się 
przyśpieszenie zakończenia robót budowlanych. 
Termin uzyskania Efektu ekologicznego – wg Umowy o dof.: 31.12.2023r. – niezagrożony.  
 
PLANOWANIE PRZESTRZENNE: informacja bez zmian w stosunku do poprzednich sesji. 

Zapytań nie zgłoszono. 
 
9. Informacja Przewodniczącego Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych. 
Przewodniczący poinformował, że interpelację złożył radny M. Goliszewski. Dotyczy ona stanu 
nawierzchni ul. Zielonej w Mesznej jak i zamontowanych w jej pasie urządzeń. Treść interpelacji jest 
dostępna na BIP i stronie. 
 
10. Informacja Przewodniczących Komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach. 
Informacja przewodniczących komisji:  

- Komisja Skarg Wniosków i Petycji – zastępca Przewodniczącego P. Waleczek poinformował, 
że komisja w maju nie miała swojego posiedzenia, 

- Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych – Przewodniczący komisji A. Kufel 
poinformował, że komisja na ostatnim posiedzeniu sformułowała następujący wniosek: dokonać 
analizy jak realizowane są orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego dla dzieci wymagających 
opieki, w tym potrzeby zapewnienia psychologa. 

- Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska - Przewodnicząca komisji B. Maślanka 
poinformowała, że komisja na ostatnim posiedzeniu sformułowała jeden wniosek, który został 
zrealizowany poprzez rozszerzenie porządku obrad o podjęcie uchwały dodatkowej w sprawie 
zaskarżenia rozstrzygnięcia wojewody śląskiego. 
Wniosek brzmiał następująco: w związku z rozbieżnymi wyrokami sądu w sprawie zapisów zawartych 
w Programie Opieki nad zwierzętami bezdomnymi, komisja wnioskuje o zaskarżenie rozstrzygnięcia 
Nadzorczego Wojewody Śląskiego Nr NPII.4131.1.510.2021 z dnia 7 maja 2021 r. w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXVIII/265/2021 z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie przyjęcia 
Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Wilkowice na rok 2021, do sądu administracyjnego i podjęcie stosownej uchwały w tym 
zakresie – podjęto jednogłośnie. 

- Komisja Sportu, Turystyki, Zdrowia i Promocji Gminy - Przewodnicząca komisji A. Macher 
poinformowała, że komisja na ostatnim posiedzeniu sformułowała następujące wnioski: 
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1. Komisja wnioskuje o uruchomienie w Samodzielnym Gminnym ZOZ w Wilkowicach gabinetu 
lekarza psychiatry dla dzieci i młodzieży, finansowanego ze środków Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, na wzór opieki psychologicznej dla dzieci i dorosłych, prowadzonej w SG 
ZOZ w Wilkowicach.  
2. Komisja proponuje rozważenie realizacji programu polityki zdrowotnej pn. „Program profilaktyki 
zakażeń pneumokokowych dla osób powyżej 60 roku życia – mieszkańców gminy Wilkowice” oraz 
przygotowanie w celu realizacji bezpłatnych szczepień profilaktycznych stosownej uchwały Rady 
Gminy. 

- Komisja Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy – Przewodnicząca K. Seneta poinformowała, że 
komisja na ostatnim posiedzeniu wniosków nie sformułowała, 

- Komisja Rewizyjna – Przewodnicząca E. Lenda poinformowała, że komisja na ostatnim 
posiedzeniu pracowała nad opinią w sprawie wykonania budżetu za 2020 r. oraz nad opracowaniem 
i przyjęciem wniosku absolutoryjnego,  

- Komisja Statutowa – Przewodnicząca poinformowała, że komisja na posiedzeniu 11 maja 
br. wniosków nie wypracowała.  
Przewodniczący ogłosił przerwę.  
Po zakończeniu przerwy obrady kontynuowano.  
 
11. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) uchwalenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji 
o dochodach gospodarstwa domowego, 

 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Jednogłośną rekomendację dla podjęcia uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Oświaty, 
Kultury i Spraw Socjalnych A. Kufel.  
Zapytań nie zgłoszono. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 
gospodarstwa domowego, 
 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia, 
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, 
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Waleczek 
 
Uchwała otrzymała nr XXX/279/2021 
 

b) przyjęcia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Gminnego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach za 2020 r., 

 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.  
Rekomendacje dla podjęcia uchwały przedstawiła K. Seneta przewodnicząca Komisji Budżetu, 
Strategii i Rozwoju Gminy. Dodała, że w trakcie analizie sprawozdania pojawiły się wątpliwości, które 
dotyczyły przeznaczenia wypracowanego zysku w SGZOZ. Dwóch radnych na komisji wstrzymało się 
od głosu przy rekomendowaniu uchwały. Przewodnicząca komisji zapewniła, że komisja wróci do 
tematu w związku z pojawiającymi się głosami narzekania na funkcjonowanie SGZOZ w Wilkowicach.  
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Rekomendację przedstawiła również A. Macher przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki, Zdrowia 
i Promocji Gminy. Po długiej dyskusji z udziałem kierownika ośrodka P. K. Banet –Skwarna, 
wysłuchaniu wyjaśnień, komisja jednogłośnie rekomendowała radzie przyjęcie i zatwierdzenie 
sprawozdania finansowego Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach za 
2020 r, 
Sygnałami ze strony mieszkańców dotyczącymi pracy SGZOZ w Wilkowicach komisja będzie się 
jeszcze zajmowała. Dodała, że to jest problem niestety ogólnokrajowy.  
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Wilkowicach za 2020 r, 
 
Wyniki głosowania 
Za: 9, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (9) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia, Alina Macher, Bożena 
Maślanka, Katarzyna Seneta, Piotr Waleczek 
Wstrzymuję się (6) 
Mirosław Goliszewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Małgorzata Olma, Marcin 
Stawinoga 
 
Uchwała otrzymała nr XXX/280/2021 

 
c) regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do 
wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania 

nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Wilkowice, 

 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem oraz główne założenia regulaminu przedstawił 
Przewodniczący Rady. Zaznaczył, że zgodnie z zapisem uchwała wchodzi w życie z mocą obowiązującą 
od 1 września 2021 tak więc od nowego roku szkolnego.  
Przedstawił również informację o uzgodnieniach regulaminu ze związkami zawodowymi  NSZZ 
Solidarność Pracowników Oświaty i Wychowania.  
W stosunku do projektu tej uchwały były prowadzone konsultacje społeczne w terminie od 18 do 
25 maja br. w trakcie których nie zgłoszono żadnych uwag.  
Rekomendację dla podjęcie uchwały przedstawił A. Kufel przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury 
i Spraw Społecznych. Zaznaczył, że komisja nad regulaminem pracowała na kilku posiedzeniach.  
Pytań nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do 
wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród i innych 
świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Wilkowice, 
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Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia, 
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, 
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Waleczek 

 
Uchwała otrzymała nr XXX/281/2021 

 
d) upoważnienia dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Mesznej do przyznania minimalnej 
stawki wynagrodzenia zasadniczego nauczycielowi, wyższej od ustalonej w przepisach wydanych 

na podstawie art. 30 ust. 5 pkt 1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta Nauczyciela, 
 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady. Poinformował, że od 
dyrektora Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Mesznej wpłynęło pismo w tej sprawie. Podjęto 
również współpracę z Powiatowym Urzędem Pracy w Bielsku Białej, który poinformował, że wśród 
osób bezrobotnych i poszukujących pracy zarejestrowanych w PUP nie zidentyfikowano osób 
posiadających kwalifikacje do pracy na stanowisku terapeuty pedagogicznego o kwalifikacjach 
rehabilitanta. 
Rekomendację, przy jednym głosie wstrzymującym, dla podjęcie uchwały przedstawił A. Kufel 
przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych.  
Zapytań nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
upoważnienia dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Mesznej do przyznania minimalnej 
stawki wynagrodzenia zasadniczego nauczycielowi, wyższej od ustalonej w przepisach wydanych na 
podstawie art. 30 ust. 5 pkt 1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta Nauczyciela, 
 
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia, 
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta, 
Marcin Stawinoga, Piotr Waleczek 
Wstrzymuję się (1) 
Marcin Kwiatek 
 
Uchwała otrzymała nr XXX/282/2021 
 

e) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju 
Gminy Wilkowice do roku 2030 p.n. „Gmina Wilkowice 2030”, w tym trybu konsultacji, 

 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.  
Zapytań nie zgłoszono.  
Jednogłośną rekomendację przedstawiła K. Seneta przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii 
i Rozwoju Gminy.  
Przewodniczący Rady zasygnalizował również zadania do realizacji w pierwszej kolejności wynikające 
ze strategii oraz etapy i terminy ich realizacji. Przyjęcie strategii planuje się na III kwartał 2022 r.  
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Najważniejsze, aby dokument wszedł w życie i kolejne etapy zaczęły się realizować.  
 
Głosowano w sprawie: 
określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy 
Wilkowice do roku 2030 p.n. „Gmina Wilkowice 2030”, w tym trybu konsultacji, 
 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia, 
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, 
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Waleczek 
 
Uchwała otrzymała nr XXX/283/2021 
 

f) przyjęcia regulaminu nadawania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Wilkowice”, 
 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.  
Jednogłośną rekomendację dla podjęcia uchwały przedstawił A. Kufel przewodniczący Komisji 
Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych.  
Zapytań nie zgłoszono.  
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia regulaminu nadawania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Wilkowice”,.  
 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia, 
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, 
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Waleczek 
Uchwała otrzymała nr XXX/284/2021 
 
g) zmiany uchwały nr XII/89/2011 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 października 2011 r. w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Wilkowice, 

 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady. Omówił zakres zmian w/w 
uchwały. 
Jednogłośną rekomendację przedstawiła B. Maślanka przewodnicząca Komisji Infrastruktury 
i Ochrony Środowiska. 
 
Głos zabrał radny M. Stawinoga. Stwierdził, że w załączniku do w/w uchwały jest wykaz przystanków 
komunikacyjnych. Brakuje w nim przystanku Stalownik. Zapytał, czy tak powinno być, czy to jest 
poprawne? 
Wójt – przypomniał, że uchwała już raz był przedłożona Radzie do uchwalenia. Na wniosek radnego 
Kufla została zdjęta z porządku obrad, który wnioskował, aby temat nazw przystanków na trenie 
Gminy Wilkowice załatwić kompleksowo. Konsultowano temat z sołtysami, radami sołeckimi, których 



str. 11 

 

pytano, czy zakres zmiany nazw przystanków nie powinien być szerszy. W odpowiedzi sołtysi 
wnioskowali o zmianę tylko i wyłącznie dwóch przystanków, które zostały ujęte w uchwale 
przedłożonej Radzie do uchwalenia. Nazwa przystanku Stalownik nadal pozostaje. 
Radny M. Stawinoga stwierdził, że w takim razie w załączniku do w/w uchwały przystanek Stalownik 
powinien się znaleźć, ale tam go nie ma.  
Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy w celu wyjaśnienia wątpliwości. 
 
Po zakończeniu przerwy obrady kontynuowano. Wójt wyjaśnił, że Rada Gminy podejmuje uchwałę 
w sprawie zmiany dwóch przystanków. Przystanek Stalownik jest w Bielsku – Białej, dlatego nie ma 
go w naszej uchwale. 
Poinformował, że do sołtysów skierowano pismo z informacją o zamiarze zmiany nazwy przystanków 
z prośbą o ustosunkowanie się do proponowanych zmian. Temat podjął tylko sołtys z Bystrej.  
 
Radny M. Goliszewski zapytał, czy przystanek o którym mowa – Bielsko - Biała - Stalownik podlega 
pod naszą uchwałę? 
Wójt odpowiedział, że nie, bo znajduje się na terenie Gminy Wilkowice natomiast zarządza nim 
Bielsko - Biała. Tego przystanku nigdy na terenie gminy nie było. Ten przystanek obsługuje linię nr 2. 
 
Radny M. Goliszewski reasumując stwierdził, że na terenie gminy mamy 23 przystanki zgodnie 
z załącznikiem. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały nr XII/89/2011 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 października 2011 r. w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Wilkowice, 
 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia, 
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, 
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Waleczek. 
Uchwała otrzymała nr XXX/285/2021. 
 

h) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2021 rok, 
 
Projekt uchwały przedstawiła P. Skarbnik. Projekt ten nie uległ zmianie w stosunku do projektu, który 
otrzymali radni.  
W projekcie uchwały planuje się zwiększenie dochodów o 767.411,00 zł w tym dochody bieżące 
o 668.961,00 zł i majątkowe o 98.450,00 zł. 
O taką samą kwotę zwiększamy wydatki tj. o 767.411,00 zł w tym wydatki bieżące o 18.048,00 zł 
i majątkowe o 749.363,00 zł. 
Zmienia nam się załącznik nr 3 – wydatki majątkowe budżetu gminy oraz załącznik nr 4 – zestawienie 
dotacji planowanych do udzielenia z budżetu gminy. 
Po wprowadzeniu zmian niniejszą uchwała plan dochodów wyniesie 84.127.685,62 zł, plan wydatków 
102.254.701,12 zł, planowany deficyt budżetowy bez zmian 18.127.015,50 zł. 
Jednogłośną rekomendację przedstawiła K. Seneta przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii 
i Rozwoju Gminy.  
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Głosowano w sprawie: 
wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2021 rok.  
 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia, 
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, 
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Waleczek 
Uchwała otrzymała nr XXX/286/2021. 
 
i) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2021-2032, 

 
Projekt uchwały przedstawiła P. Skarbnik. Wymieniła nazwy sześciu zadań na których dokonujemy 
zmian. Do WPF wprowadzamy nowe zadanie na lata 2021 – 2022 „Opracowanie dokumentacji 
projektowej budynku socjalnego przy ul. Grabecznik w Wilkowicach. 
W projekcie uchwały dostosowano również wysokość wydatków i dochodów do kwot zawartych 
w zmianach w budżecie.  
Jednogłośną rekomendację przedstawiła K. Seneta przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii 
i Rozwoju Gminy.  
 
Głosowano w sprawie: 
wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2021-2032, 
 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia, 
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, 
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Waleczek 
 
Uchwała otrzymała nr XXX/287/2021. 
 
j) przekazania środków finansowych dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku 

– Białej, 
 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. W zmianach w budżecie zabezpieczono środki na 
w/w cel w wysokości 20.000,00 zł. 
Jednogłośną rekomendację przedstawiła K. Seneta przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii 
i Rozwoju Gminy. 
Zapytań nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
przekazania środków finansowych dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku – 
Białej,.  
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Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia, 
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, 
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Waleczek 
 
Uchwała otrzymała nr XXX/288/2021 
 

k) przekazania wniosku według właściwości, 
 
Głos zabrał Przewodniczący Rady M. Kwiatek. Poinformował, że 6 maja br. Spółka Wodociągowa 
w Wilkowicach złożyła pismo dotyczące budowy studni.  
Przewodniczący poinformował, że zwrócił się do radcy prawnego o opinię. Radca wskazał, że pismo 
w pewnej części stanowi wyraz niezadowolenia wobec działań Wójta i należy to rozpatrzyć, jako 
skarga na Wójta Gminy Wilkowice, dlatego też Przewodniczący skierował je na posiedzenie Komisji 
Skarg Wniosków i Petycji z prośbą o wypracowanie opinii w sprawie.  
W drugiej części pismo stanowi wniosek o podjęcie działań w kierunku poszukiwania wody i należy 
skierować je do Wójta. Dlatego też przedłożono projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie 
przekazania wniosku według właściwości, który wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący 
Rady. 
 
Radna A. Macher stwierdziła, że zgadza się z uzasadnieniem do uchwały i z tym, że sprawa powinna 
być przekazana Wójtowi, który jest organem wykonawczym. Dodała jednak, że Spółka w Wilkowicach 
włączyła radną w spór przekazując jej pismo w sprawie, dlatego chciałaby być o tym sporze 
informowana na bieżąco przez obie strony.  
Przewodniczący M. Kwiatek stwierdził, że sprawa jest oczywista jeżeli chodzi o temat wody. 
Poszukiwanie wody to temat ważny. Będzie poruszany na komisjach. Komisja Skarg Wniosków 
i Petycji będzie przeglądała całość korespondencji i będzie przekazywała pełną informację w tym 
zakresie. Jakieś rozwiązanie zostanie przedstawione.  
Pismo w sprawie do każdego radnego wpłynęło więc każdy z pewnością ten temat już rozpoznał. 
 
Wójt stwierdził, że nie chce jednostronnej dyskusji w sprawie. Cieszy się, że sprawa została 
przekazana Komisji Skarg Wniosków i Petycji. 
Zabezpieczenie wody dla mieszkańców, to zadanie priorytetowe. Będziemy szukali rozwiązania i na 
pewno je znajdziemy, ale nie w taki sposób, jaki miało to miejsce do tej pory.  
 
Głosowano w sprawie: 
przekazania wniosku według właściwości,. 
 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia, 
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, 
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Waleczek 
Uchwała otrzymała nr XXX/289/2021. 



str. 14 

 

l) wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego NR NPII.4131.1.510.2021 
z dnia 7 maja 2021r. w sprawie stwierdzenia nieważność uchwały Nr XXVIII/265/2021 Rady Gminy 

Wilkowice z dnia 31 marca 2021r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wilkowice na rok 2021 

 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady.  
Poinformował o korespondencji ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego z 7 maja 20201 r. w sprawie 
stwierdzenia nieważność naszej uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wilkowice na rok 2021. 
Zdaniem organu nadzoru program nie spełnia ustawowych przesłanek wynikających z ustawy 
o ochronie zwierząt.  
Temat rozpoznawała Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska.  
Przewodnicząca Komisji B. Maślanka przedstawiła wniosek w tej sprawie i rekomendowała Radzie 
Gminy podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Śląskiego NR NPII.4131.1.510.2021 z dnia 7 maja 2021r. w sprawie stwierdzenia nieważność uchwały 
Nr XXVIII/265/2021 Rady Gminy Wilkowice z dnia 31 marca 2021r. w sprawie przyjęcia Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Wilkowice na rok 2021. Wniosek podjęto jednogłośnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego NR NPII.4131.1.510.2021 z dnia 
7 maja 2021r. w sprawie stwierdzenia nieważność uchwały Nr XXVIII/265/2021 Rady Gminy. 
Wilkowice z dnia 31 marca 2021r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wilkowice na rok 2021.  
 
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia, 
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta, 
Marcin Stawinoga, Piotr Waleczek 
Wstrzymuję się (1) 
Alina Macher 
 
12. Przyjęcie protokołu z sesji XXIX/2021. 
 
W związku z tym, że nie wniesiono uwag do protokołu XXIX/2021 Przewodniczący poddał pod 
głosowanie jego przyjęcie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z sesji XXIX/2021.  
 
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (14) 
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Robert Kudzia, Antoni Kufel, 
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna 
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Waleczek 
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Wstrzymuję się (1) 
Krzysztof Krajewski 
 
13. Wolne wnioski, komunikaty. 
 
Radna E. Lenda poruszyła temat dotyczący Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 
(PSZOK), który działa w tygodniu w godz. od 8.00-16.00, a w soboty od 8.00-14.00. Zapytała, 
wychodząc naprzeciw naszym mieszkańcom, czy jest możliwość wydłużenia pracy PSZOK-u lub 
wyznaczenie jednego dnia w tygodniu w którym ten punkt będzie pracował dłużej? 
Wójt stwierdził, że nikt takiego wniosku nie zgłaszał do tej pory, dlatego nie było to rozpatrywane. 
Będzie rozmawiał z prezesem spółki EKOŁAD w sprawie. Szczegóły przedstawi w najbliższym czasie. 
 
Przewodniczący przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady Gminy:  

- pismo ze Spółki Wodociągowej w Wilkowicach  z 27 kwietnia 2021 r. (data wpływu pisma do 
urzędu 6 maja 2021 r.) w sprawie prac związanych z poszukiwaniem wody, 

- rozstrzygnięcie nadzorcze z 7 maja 2021 r. stwierdzające nieważność uchwały 
XXVIII/266/2021 w sprawie podziału gminy na stałe obwody głosowanie, ustalenia ich numerów, 
granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, podjętej na sesji 31 marca 2021 r. – uchwała ta 
jest sprzeczna z ustawą Kodeks Wyborczy. Nastąpiła zmiana kompetencji i Rada Gminy do 
podejmowania takiej uchwały nie ma już delegacji ustawowej. Jest to kompetencja Komisarza 
Wyborczego.  

- korespondencja od posła P. M. Suchonia – pismo z dnia 10 kwietnia 2021 r. w którym poseł 
składa podziękowania dla Radnych Gminy Wilkowice za podjęcie apelu wyrażającego obawy wobec 
wdrożonych przez  Rząd zmian w finansowaniu niektórych placówek ochrony zdrowia, skutkujących 
groźbą likwidacji Szpitala Pediatrycznego w Bielsku-Białej Szpitala Pediatrycznego w Bielsku Białej.  
 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na sprawę poruszaną przez posła na Sejm Pana Przemysława 
Koperskiego, który wskazuje, że budowa i rozbiórka zapory w Wilkowicach na wniosek Pana posła 
będzie skontrolowana przez Najwyższą Izbę Kontroli. 
Pan Poseł na posiedzeniu Komisji ds. Kontroli Państwowej został poinformowany przez prezesa NIK 
o przyjęciu do kontroli zgłoszonej sprawy. 
Zbiornik zbudowano w 2013 r. za 7 mln zł, a obecnie rozbiórka tego obiektu to 5,5 mln zł.  
Przyczyną umorzenia sprawy było ustalenie, że przyczyną powstania najpoważniejszych usterek tego 
obiektu były siły natury, czyli wody podziemne, których przepływu na stacjach projektowania nie 
rozpoznano pomimo przeprowadzanych  w sposób prawidłowy badań geologicznych. 
 
Wójt - gmina Wilkowice opiniowała przebudowę dolnej części koryta w zakresie tworzenia raportu 
oddziaływania na środowisko. Wysłaliśmy pisma do wszystkich stron mogących mieć udział 
w sprawie. Otrzymaliśmy informację od wszystkich stron, że taka budowa nie wymaga oceny 
oddziaływania na środowisko i taką odpowiedź wysłaliśmy do Wód Polskich.  
Wyrok zobligował Wody Polskie do rozbiórki zbiornika. Zbiornik należy do Wód Polskich, a nie do 
Gminy Wilkowice. Jego stałe koszty utrzymania są duże i z tego, co wykazują Wody Polskie, 
utrzymanie tego zbiornika pod wieloma względami nie jest ekonomicznie uzasadnione, ale to nie jest 
najważniejsza sprawa. Najważniejszą podnoszoną sprawą jest to, że zdaniem Wód Polskich zbiornik 
jest niebezpieczny. My tutaj tak naprawdę troszeczkę stoimy z boku mimo to, że przez długi czas 
staraliśmy się zrobić wszystko, żeby ten zbiornik jednak był uratowany, żeby go przebudować albo 
przynajmniej żeby go nie rozbierać, a w międzyczasie próbować zrobić ekspertyzy w sprawie jego 
naprawy. 
Nikt nie chce podpisać się pod projektem, który pokaże jak obiekt można uzdrowić, dlatego też 
najprawdopodobniej zostanie on rozebrany.  
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Przewodniczący Rady zapytał czy za te 5.500.000 zł nie można tej zapory naprawić zamiast 
dokonywać jej rozbiórki? 
Wójt stwierdził, że rozmawiał w tej sprawie jednakże my nawet nie jesteśmy stroną w tym 
postępowaniu. 
 
Na zakończenie Przewodniczący Rady złożył wszystkim mamom najlepsze życzenia za trud 
wychowania i opiekę nad każdym dzieckiem. Do życzeń przyłączył się również Wójt Gminy. 
 
14. Zakończenie. 
W związku z zakończeniem porządku obrad Przewodniczący zakończył posiedzenie. 

Przewodniczący 
Rada Gminy Wilkowice  

Przygotował(a):  

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 
Szczegółowy przebieg Sesji, w tym treść wystąpień radnych zarejestrowany został na nośniku 
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www.wilkowice.pl, w zakładce „Gmina – Transmisje 
z posiedzeń Rady Gminy” oraz na BIP-ie w zakładce „Rada Gminy – Transmisje z posiedzeń Rady 
Gminy” i stanowi załącznik do protokołu z 26 maja 2021 r. 
 
Do w/w protokołu załączone są również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające 
z porządku obrad. 

 
 
 


